
PROTOKÓŁ Nr XV/2011 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 6 października 2011 r.  
 
 

Obrady otworzył Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak, stwierdzając na podstawie listy 
obecności prawomocność obrad.   
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00. 
 
Następnie Przewodniczący powitał obecnych na sesji. 
 
W sesji udział wzięli: 
 

1. Radni RM – zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 
2. Prezydent Miasta - J. Wilczyński  
3. Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak 
4. Sekretarz Miasta – M. Dębniak 
5. Skarbnik Miasta – E. Pichór 
6. Starosta Ostrowiecki – Z. Kałamaga 
7. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  
8. Przedstawiciele lokalnej prasy, radia i telewizji kablowych. 

 
 

Nieobecni Radni:  Wojciech Mazur, Piotr Mrugała 
 
 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Państwo Radni otrzymali materiały w postaci trzech 
uchwał, czy co do kolejności uchwał lub innych formalnych spraw mają Państwo uwagi? Nie. 
JeŜeli nie, to proponuję, otwieram debatę nad uchwałą pierwszą – zm. uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2011 r. Proszę Przewodniczącego 
Komisji BudŜetu o stanowisko. 
Przewodniczący Komisji BudŜetu - H. RoŜnowski – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! W dniu dzisiejszym obradowała Komisja BudŜetu i analizowała 
te trzy projekty uchwały, przedstawione na dzisiejszą sesję nadzwyczajną. Chcę stwierdzić, Ŝe 
wszystkie te projekty uzyskały pozytywną opinię Komisji. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję, czy ktoś z Państwa chce w tym punkcie 
zabrać głos? Bardzo proszę. Nie widzę. Więc proszę o głosowanie. Przepraszam, 
przeoczyłem, pan Dariusz Kaszuba.  
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! Szanowni 
Państwo! Jesteśmy jako Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” Rady Miasta w Ostrowcu 
Świętokrzyskim bardzo zadowoleni, iŜ inicjatywa klubu przedstawiona na poprzedniej sesji 
znalazła swoje szczęśliwe zakończenie. Jak równieŜ zadowoleni faktem, Ŝe przyspieszyliśmy 
tok obiegu pisma słuŜbowego, skierowanego przez Starostę Ostrowieckiego do Urzędu 
Miasta, wszyscy opowiadamy się jako Klub za pozytywnym zaopiniowaniem projektu tej 
uchwały i wyraŜamy nadzieję, Ŝe podobne uchwały zmierzające ku polepszeniu sytuacji, nie 
tylko zdrowotnej, mieszkańców naszego miasta będą równie szybko rozpatrywane. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze zamierza zabrać 
głos w tym punkcie? JeŜeli nie, ogłaszam głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto 
jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, Ŝe uchwała została przyjęta 21 głosami za.  
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Radni RM w głosowaniu – stosunkiem głosów: 21 głosami za – podjęli uchwałę zmieniającą 
uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2011 r. 
 
Patrz uchwała Nr LV/160/2011 - załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Zatem przechodzimy do uchwały drugiej  
w kolejności nam przedstawionej – w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Ostrowieckiemu.  
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – zgodnie z moimi deklaracjami, które przedstawił na 
ostatniej sesji Wiceprezydent Miasta - J. Górniak, przedkładam Państwu projekt uchwały  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu, w wysokości 30 
tysięcy złotych z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu kosztów zakupu tomografu 
komputerowego na potrzeby szpitala powiatowego. Jest to, proszę państwa, optymalna kwota, 
jaką na dzień dzisiejszy moŜemy przeznaczyć z budŜetu miasta na ten cel. Środki te są 
przesunięte z administracji kosztem realizacji innych zadań.  
Muszę się równieŜ ustosunkować do sytuacji, jaka miała miejsce na ostatniej sesji Rady 
Miasta, a mianowicie wystąpienia Pana Starosty.  
Artykuł prasowy opublikowany w „Gazecie Ostrowieckiej” , nie powinien być przedmiotem 
polemiki na sesji Rady Miasta. Tym bardziej, Ŝe część z Państwa uczestniczyła w posiedzeniu 
Komisji BudŜetu i ma świadomość, Ŝe zamieszczone tam wypowiedzi są zbyt duŜymi 
skrótami myślowymi i wypaczają faktyczną dyskusję, która toczyła się na Komisji 
BudŜetowej.  
Z pełną odpowiedzialnością podkreślam teŜ, Ŝe zabiegałem u Marszałka, wraz  
z Przewodniczącym TOS-u – Waldemarem Markiem Paluchem, z tego, co wiem, o dotację 
zabiegał pan Józef  Grabowski, mój zastępca – Jarosław Górczyński i Paweł Górniak –  
w rozmowach z Marszałkiem Świerszczem, czyli wiele ludzi było zaangaŜowanych w to, 
Ŝeby pozyskać  to finansowanie. śe Pan Starosta dowiedział się o tym z gazety, to powiedział 
to na ostatniej sesji. Ale wiele osób starało się i myślę, Ŝe zrobiliśmy to skutecznie – i to jest 
najwaŜniejsze – a nie zawsze musimy się tym chwalić publicznie i informować jeden 
drugiego. Chcę traktować całą tą zaistniałą sytuację jako nieporozumienie, któremu 
towarzyszyło zbyt wiele negatywnych emocji. I temat uwaŜam za zamknięty.  Proszę więc 
Państwa Radnych o to, abyście przegłosowali tę uchwałę przedłoŜoną i kolejną, która 
wymusza zmiany w budŜecie. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa zabiera 
głos w tym punkcie? Pan radny Edward Kunat, bardzo proszę. 
Radny J.E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja mam duŜy niesmak, bo 
co roku odpowiednio tak, jak na poprzedniej sesji składał nam informację pan 
prezydent, co roku kwota oscylowała wokół 170 tys. zł. Ja rozumiem, Ŝe ten rok jest 
dość fatalny, ale to nie wskazuje równieŜ na to, Ŝe proinwestycyjny ten nasz budŜet, 
rzeczywiście jest za bardzo „pro” i Ŝe brakuje nam na podstawowe rzeczy, które dla są 
dla zdrowia potrzebne. I ta kwota – 30 tys. – uwaŜam, Ŝe jest bardzo skromna. Jak się 
to ma w odniesieniu do gminy Waśniów, która – według moich informacji – 
przekazała 10 tys. zł? Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa jeszcze 
zabiera jeszcze głos? Bardzo proszę, pan prezydent. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Co mam 
powiedzieć? Najlepiej to prawdę. Jak się ma to do gminy Waśniów? To jest trzy razy 
więcej. W sumie pomoc, której udzieliliśmy w ostatnich 5 latach, sięga prawie 700 tys. 
zł. KaŜdy szczebel samorządu terytorialnego ma pewne zadania, które musi wykonać. 
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JeŜeli był dobry rok, gdzie mieliśmy tych środków więcej, dzieliliśmy się  
z samorządem powiatowym, dotowaliśmy samorząd wojewódzki, na wykonywanie 
zadań których te organy samorządu są potrzebne. Przypomnę, Ŝe w ciągu 5 lat do 
starostwa powiatowego przekazaliśmy ponad 4 mln zł dotacji na budowę dróg  
w naszym mieście po to, Ŝeby robić jak najwięcej. Bardzo często róŜne głosy radnych 
towarzyszyły temu – nie sięgałem do protokołu, ale pamiętam dyskusje, po co dajemy 
– po to dajemy, Ŝe razem moŜemy zrobić więcej i to udowadnialiśmy. Ja nie ukrywam, 
Ŝe chciałbym pomagać jak najwięcej, ale mamy zadania, które musimy wykonać, bo  
z roku na rok chociaŜby, coraz więcej mamy zadań zlecanych przez państwo i coraz 
mniej środków na to. ChociaŜby zadania z zakresu pomocy społecznej, gdzie kiedyś 
pewne zadania były finansowane w 100%, a dziś musimy do tych 80%, które 
dostajemy, dołoŜyć 20. Zadania oświatowe – i to jest katalog zadań, które ma przed 
sobą gmina Ostrowiec, jest w ustawie o samorządzie gminnym. To musimy 
bezwzględnie wykonywać. Czy budŜet proinwestycyjny – ja nie wiem, czy 
mieszkańcy Ostrowca Świętokrzyskiego chcieliby takiego prezydenta, któryby trzymał 
pieniądze na kupce, nie ryzykował, nie stresował się, nie denerwował i nic nie robił? 
Państwo mówicie o budŜecie, Ŝe jest moŜe zbyt proinwestycyjna polityka, a z drugiej 
strony dostałem od Was, z Klubu PiS, listę postulatów na przyszły rok budŜetowy, 
bodajŜe 23 – 24 punkty, które jeśli chciałbym zrealizować, to musiałbym mieć super, 
hiperinwestycyjny budŜet i tych środków. Szanowni Państwo! Uczestniczę  
w zebraniach z mieszkańcami, mieszkańcy wymagają od nas inwestycji, chcą poprawy 
standardu Ŝycia i to trzeba realizować, jeśli są jeszcze środki do wykorzystania z Unii 
Europejskiej grzechem zaniechania byłoby po nie nie sięgać kosztem tego, Ŝe skarbnik 
miasta czy prezydent miasta ma stresującą pracę. Ale po to mnie jako prezydenta 
ludzie wybrali nie po to, Ŝebym lekko i przyjemnie Ŝył na tym stanowisku jako 
prezydent, tylko Ŝebym cięŜko pracował, nawet czasami w silnym stresie. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Jeszcze raz w tym samym 
punkcie pan radny Edward Kunat zabierze głos. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Pan prezydent ładnie tu 
powiedział, Ŝe realizuje to, co kluby poszczególne dają. Proszę bardzo, ja tu mam  
z tamtego roku nasze potrzeby. Panie Prezydencie! Niestety, co z tego zostało 
zrealizowane? Co z tego, moŜe pan powie? Jedna pozycja, na szesnaście pozycji była 
tylko jedna zrealizowana. Świadczy to jednak nie tak, jak pan prezydent powiedział. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Panie Radny, przypominam, Ŝe dyskusja moŜe 
toczyć się wyłącznie w sprawie uchwały i wokół uchwały, ja rozumiem, Ŝe moŜna 
rozwinąć kwestię  w róŜne jeszcze strony ją pociągając, dlatego przepraszam bardzo, 
ale chciałem pana poprosić o nie rozwijanie dalsze tego tematu. Bardzo proszę, pan 
radny Sajda. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Ja 
chciałem właśnie odnośnie tej uchwały, którą ja złoŜyłem. Panie Prezydencie! I Ŝe to 
był – kaŜdy mówił – bubel prawny. Chciałem się odnieść do projektu uchwały, jak to 
się ma do uchwał, które – podjęta została uchwała dnia 9 września 2010 r.,  
z 29 kwietnia 2000 r. i 30 czerwca 2010 r., i tu mam kilka – i tu nie ma wskazania 
działu ani rozdziału, kiedy i z jakich pieniędzy jest pomoc udzielana finansowa 
powiatowi. No to jak to się ma do tej uchwały? 
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Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję, czy pan prezydent będzie 
odpowiadał na to pytanie? 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Szanowni Państwo! W ciągu jednego roku 
podejmujemy dziesiątki, setki uchwał Rady Miasta, nie wiem, o jakich uchwałach pan 
radny mówi. JeŜeli moŜna, to się zapoznam z tym w wolnej chwili, niekoniecznie na 
sesji. 
JuŜ mówię, bo mam podpowiedź – te tematy były zapisane w budŜecie, czyli były 
związane z budŜetem. A tutaj nie było pozycji w budŜecie – dotacja na zakup sprzętu 
medycznego dla Starostwa.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – proszę państwa, zatrzymamy dyskusję w tym 
miejscu, bo ma szerszy kontekst, wychodzący poza treść samej uchwały. Jest art. 89 
naszego statutu, punkt 14, który mówi, Ŝe przewodniczący obrad nie moŜe być stroną 
w dyskusji, w związku z tym wstrzymuję się od jakichkolwiek opinii w tej sprawie. 
Czy w związku z tym mają Państwo jeszcze jakieś uwagi? Proszę, pan Moskalewicz. 
Radny Z. Moskalewicz – pierwsza uwaga, to dlaczego dzisiaj, a nie np. w następny 
poniedziałek? To jest pierwsza moja uwaga, bo widzę, Ŝe niektórzy zaczynają 
budować swoją politykę przed wyborami. Druga uwaga: chcę przypomnieć Państwu, 
prezydent podkreślił, Ŝe jest takie zadanie gminy, które nazywa się opieka społeczna. 
Mam przyjemność pracować w tej opiece społecznej i mogę wyraźnie to powiedzieć, 
pani skarbnik doskonale wie, Ŝe niestety, z uwagi na obciąŜenia, jakie daje nam 
państwo, tych pieniędzy na opiekę społeczną nam brakuje. Brakuje nam w tej chwili 
dość duŜa suma na dodatki mieszkaniowe, które musimy znaleźć, bo musimy ludziom 
zapłacić, musimy wypłacać zasiłki celowe, zasiłki okresowe, świadczenia rodzinne, 
alimentacyjne i róŜnego rodzaju rzeczy – na to pieniędzy nie mamy, albo moŜemy 
dostać w jakiejś perspektywie niewiadomej do końca.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przepraszam bardzo, ale wyłączam mikrofon, 
dlatego Ŝe nie mówimy na temat, ja proszę bardzo nie rozwijać… 
Radny Z. Moskalewicz – pan nie przerywał innym, którzy mówili jakieś tam,  
o gwiazdach na niebie. Ja mówię o rzeczywistości, mówię, Ŝe dzisiaj dawanie 30 tys. 
zł – oczywiście całym Ŝyciem byłem za tym, Ŝeby pomagać szpitalowi – ale to się 
odbywa m.in. kosztem pomocy społecznej, m.in. kosztem naszego zadania 
podstawowego. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo, przepraszam, Ŝe panu 
przerywałem, ale doszedł pan w końcu do konkluzji. 
Czy są jeszcze jakieś uwagi do projektu uchwały? Nie widzę. W związku z tym proszę 
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem tejŜe uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Stwierdzam, Ŝe uchwała została przyjęta 
jednogłośnie – 20 i jednym głosem. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Ostrowieckiemu. 
 
Patrz uchwała Nr LV/161/ 2011 - załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały, 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
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Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2011 – 2023. Czy tutaj państwo mają jakieś 
uwagi? Zgodnie z informacją pani skarbnik, jest to skutek poprzednio podjętej 
uchwały. Czy są jakieś uwagi i zapytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę 
wobec tego o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest 
przeciw? Nie widzę. Kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, Ŝe uchwała została 
przyjęta 20 i jednym głosem państwa radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  
2011 – 2023. 
 
Patrz uchwała Nr LV/162/ 2011 - załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Zgodnie z procedurą nadzwyczajnej sesji, 
zamykam… Bardzo proszę, jeszcze pan starosta chce zabrać głos, proszę bardzo. 
Starosta Ostrowiecki – Z. Kałamaga – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Wysoka 
Rado! Panie Prezydencie! Chciałbym bardzo podziękować za uchwałę. Ja do końca 
zgadzam się z Panem Prezydentem, który stwierdził, Ŝe razem moŜemy zrobić więcej. 
W trudnych czasach jest to trudniejsze, ale nie sztuką podzielić się bogactwem, tylko 
sztuką jest podzielić się wtedy, kiedy jesteśmy znacznie biedniejsi. Liczę równieŜ, 
dzisiaj, w bliŜszej, dalszej przyszłości, na bardzo dobrą współpracę z Wysoką Radą  
i oczywiście z Panem Prezydentem. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo panie starosto. Zamykam  
XV – nadzwyczajną sesję Rady Miasta. 
 
Sesja zakończyła się o godz. 15.16. 
 
Protokołowały:       Przewodniczył: 
 
M. Kamińska      Przewodniczący Rady Miasta 
A. Krakowiak         Janusz Wojciech Kotasiak 
 
 
 
 
 


